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Emne: Testcenter for havvindmøller

Kære Udvalgsmedlemmer.

Synes I det er rimeligt at truede dyrearter må lide for kæmpevindmøller?

”Der er ikke en frø, ikke en fugl, ikke en fisk, der har fået det ringere som følge af 
regeringens miljøpolitik” Således udtalte tidligere statsminister Anders Fogh Rasmussen 
på Venstres landsmøde i 2003. Om udtalelsen blot var varm luft, eller Lars Løkke 
Rasmussen og den nuværende regering adskiller sig radikalt fra den tidligere i dens 
prioriteringer på miljøområdet, skal jeg lade være udsagt. Det synes dog paradoksalt, at 
man pludselig er parat til at rydde og planere næsten 1500 hektar skov for at etablere et 
testcenter for kæmpevindmøller. Vel og mærket fredsskov hvor der ifølge VVM-
redegørelsen forekommer truede dyrearter såsom birkemus, damflagermus, 
hedepletvinge, odder og stor vandsalamander. Arter der alle optræder på EU 
Habitatsdirektiv bilag 4, hvilket også nævnes i redegørelsen. Man har imidlertid vildledt 
den danske befolkning, idet man ikke har oplyst, at de pågældende arter ligeledes 
optræder på EU’s habitatsdirektiv bilag 2: som indeholder arter: ”…der kræver så streng 
beskyttelse at medlemslandene skal udpege habitatområder, hvor der skal tages særlige 
hensyn og der ikke må foretages indgreb, der forringer artens udbredelse”. Med 
planerne for Østerild og Hjardemål Klitplantage, må man så sandelig konstatere, at dette 
bliver tilfældet, og man kan derfor spørge, om projektet stadig kan retfærdiggøres?
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